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Kayseri İl Temsilci
miz Tufan Ala 
yaklaşık 1,5 yıl önce 
bize Kayserili olma
sına rağmen Prof. 
Dr. İhsan KETİN'in 
Kayseri'de tanınma
dığını söylemesi ve 
de bir etkinliğin 
Kayseri'de de yapıl
masının iyi olacağı
nı bize iletmesi üze
rine biz BTK üyeleri 

bu düşünceyi çok olumlu karşıladık. Zaten 
30'ncu yıl etkinlikleri anlayışı çerçevesi içeri
sinde jeolojiyi halkın ayağına götürme dü
şüncelerimizden birini de gerçekleştirmiş ola
caktık. 

Sayın Prof. Dr. İhsan KETİN benim ilk jeoloji
ye adım attığım 1974 tarihinden beri tanıdı
ğım ve hakikaten çok değer verdiğim bir ho
camdı. İTÜ Maden Fakültesi ve de Jeoloji 
Kürsüsü onun varlığıyla bir başka değerliydi. 
1979 yılında İTÜ jeoloji bölümünde son sınıf 
talebesi iken ilk kez ciddi bir seminer verdi
ğim gün "sedimantoloji ve sedimanter yatak
ların petrol içerikleri" konusunda verdiğim 
seminerden sonra "bu bir doktora tezi gibi ol
muş, yahu bu hevesli çocukları ürkütmeye
lim" gibi bir yorumuyla hiç unutmadığım bir 
hocam oldu. Durgun ve sakin bakışları belki 
de jeolojiyi ciddi olarak meslek edinmek iste
yenleri başta korkutuyor olabilirdi, ama o gö
rünüşün arkasında yumuşak bir eda ve çok 
toleranslı bir kişilik ve kaliteli bir bilim 
adamlığı yatıyordu. 

Kayseri'de bir etkinlik yapmayı jeolojiye çok 
emek vermiş bu çok kıymetli insanı 9'uncu 
ölüm yıldönümünde iyi bir anma vesilesi 
oluşturma ve Kayseri halkına bir hizmet ver
me amacıyla ele aldık. Sayın Tufan Ala da 
Kayseri Büyükşehir Belediyesi'ne başvurarak 
hocamızın adının bir caddeye verilmesini ta
lep etmiş ve taleplerine 28 Mayıs 2004 tari
hinde olumlu cevap (T.C. Kayseri Büyükşehir 
Belediyesi Meclisinin 16 no.lu karan) almıştı. 
Bu düşüncemizi İTÜ Maden Fakültesi ile 

yapmamız bir başka an
lamlı olacak diye dü
şündük ve İTÜ Maden 
Fakültesi Dekanı olan 
Prof. Dr. Mahir Vardar 
hocamıza düşüncemizi 
açtık. Kendileri bu dü
şünceyi çok olumlu bul
du ve Sempozyum baş
kanlığının kendisi tara
fından yürütülmesinin, 
Dekan olması ve de ho
camıza geçmişte çok ya

kın olmasından dolayı iyi olacağını söyledi. 
Önceden sempozyum olarak düşündüğümüz 
bu etkinliği Dekanımız, İTÜ Avrasya Enstitü
sü, İTÜ Jeoloji Bölüm Başkanı ve bazı hoca
larımızın talebi doğrultusunda Kollokyum'a 
çevirdik. Aslında bilimsel içeriği daha fazlaca 
olan bir etkinlik sayın İTÜ'lü hocalarımızın 
talepleri doğrultusunda anma ağırlıklı oldu. 

Bazı yanlış anlaşılmalar ve karmaşıklıklardan 
sonra "İhsan Ketin'i anma Jeoloji Kolokyu
mu" nu başlatmak üzere İstanbul'dan ve di
ğer vilayetlerden hoca ve talebeler, biz JMO 
ve JMO BTK üyeleri de bir ekip olarak bazı 
hocalarımızla ve de İhsan Ketin hocamızın kız 
kardeşi meslektaşımız Hikmet hanım ve eşi 
Celal bey ile birlikte 15 Aralık sabahı Kayse-
ri'ye yola çıktık. 

Çok soğuk bir dönemde, caddelerin 10-15 
cm. buz ile kaplı olduğu, gündüzleri sıcaklı
ğın -10 larda olduğu bir havada etkinlikler 
için ön çalışmalara başladık. İTÜ Avrasya 
Enstitüsü Müdürü sayın hocamız ve de Ko
lokyum Yürütme Kurulu Başkanı Prof. Dr. 
Okan Tüysüz de sabah erken Kayseri'ye gel
mişlerdi. Bir ekip olarak birlikte önce Kayseri 
Valisi sayın Nihat Canpolat'ı ziyarete gittik, 
arkasından da Kayseri Büyükşehir Belediye 
Başkanı sayın Mehmet Özhaseki'yi ziyarete 
çıktık. Bizleri çok iyi karşıladılar. Belediye 
başkanımız ve arkadaşları bizleri tanıyınca ve 
hocamızın kim olduğunu anlayınca bir başka 
sahip çıktı bizlere. Tüm arkadaşlarını nere
deyse seferber ettiler ve düzenlemede her tür 
yardımı gösterdiler sağ olsunlar. JMO Başka-



nımız ve arkadaşları yerel TV'lerde canlı ya
yınlardan canlı yayınlara taşınmaya başladı
lar ve o akşam Kayseri'nin gündemine otur
duk. 

Ertesi gün Kolokyumu başlatmak ve tüm dü
zenlemeleri hazır hale getirmek için çabucak 
Belediye Meclis Salonuna bir ekip ile gittik. 
Kısa sürede belediyedeki görevlilerin de yar
dımı ile eksiklerimizi tamamladık. Ne kadar 
mükemmel de olsa mutlaka bazı problemler 
yine de çıkıyor. Hatıra tabak hediyelerimize 
yanlış bir tarih yazılması, plaketlerde küçük 
bir yazım hatası yapılması gibi hatalar yapı
labiliyor maalesef. Biz bu küçücük hataları 
birer espri ile geçiştirdik, ama esnaf bu kar
deşim, ne hatalar yapabileceğini kestirmek 
hakikaten çok zor oluyor. Kendilerine her şey 
anlatılsa bile bazı anormallikleri görmemek 
maalesef mümkün olamıyor işte. 

Kolokyum İTÜ Maden Fakültesi, İTÜ Avrasya 
Enstitüsü, Kayseri Büyükşehir Belediyesi ve 
TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odamız tarafın
dan düzenlenmiş oluyordu ve posterlerde her 
dört kurumun da amblemleri vardı. 

Kolokyumumuza İTÜ'den Dekanımız ve Dü
zenleme Kurulu Başkanlarımızdan Prof. Dr. 
Mahir Vardar ve eşi, İTÜ Avrasya Enstitüsü 
Müdürü ve Kolokyum Yürütme Kurulu Baş
kanımız sayın Prof. Dr. Okan Tüysüz, Prof. 
Dr. Erdoğan Yüzer ve eşi. Prof. Dr. Mustafa 
Erdoğan, Prof. Dr. Fikret Suner, Prof. Dr. İh
san Seymen, Prof. Dr. Haluk Eyidoğan, Do
çent Serdar Akyüz, Prof. Dr. Ali Demirsoy, 
Prof. Dr. Abidin Temel, Doçent Dr. Kadir Di
rik, Doçent Dr. Mehmet Şener, Dr. Eşref Ata
bey, Dr. Neşat Konak, Sivas Cumhuriyet Üni
versitesi Jeoloji Mühendisliği Bölümü öğren
cileri ve Erciyes Üniversitesi Yozgat Kampusu 
Jeoloji Bölümü öğretim üyeleri ve öğrencile
ri, Kayseri Erciyes Üniversitesinin bazı öğren
cileri. Belediye Başkanımız ve görev arkadaş
ları, diğer Kayseri'nin iki belediye başkanları 
ve halk ile birlikte başladık. Açılış konuşma
larında Tufan Ala bir hoş geldiniz konuşması 
yaptıktan sonra, Okan Tüysüz, Mahir Var
dar, Mehmet Özhaseki ve oda başkanımız İs
met Cengiz birer konuşma yaptılar. Daha 
sonra Hikmet hanım çok duygulandığı için 
duygulu ve bizleri de neredeyse ağlatacak bir 
samimi konuşma yaptı. Bu konuşmaların ar
dından Prof. Dr. Okan Tüysüz, sayın Prof. 
Dr. İhsan Ketin hocamızı görsel olarak tanı
tan ve hayatını, felsefesini, yaşam tarzını içe
ren çok güzel bir sunuş yaptı. Salonun için
deki faaliyetler dışında, JMO olarak düzenle
diğimiz İhsan Ketin'i anlatan çok güzel bir 

posterimizin yanında 3-4 ayrı bilimsel poster 
de koridor duvarlarında asılı durumdaydı.. 
İTÜ Maden Fakültesi Dekanı JMO, Kayseri 
Belediye Başkanı ve Valisine plaket verirken, 
JMO Başkanı da İTÜ Dekanı, Avrasya Ensti
tüsü Müdürü, Kayseri Büyükşehir Belediye 
Başkanı ve sunuş yapan hocalara birer pla
ket verdiler. 

Öğle saatinde Prof. Dr. İhsan Ketin Caddesi
nin açılışına toplu olarak gittik. Erciyes dağı
na çıkışta sağ tarafa düşen ve ilerde 35 met
re genişliğinde turistik bir gezi alanı da olabi
leceği bir bulvar seçilmişti. Başkan Kayse-
ri'deki arkadaşlarımıza daha önemli caddeleri 
önermesine rağmen, bu caddeyi seçmişlerdi. 
Bu caddeden Erciyes'in heybetli görünümü 
çok güzel görünüyor ve bu caddenin sonları
nın hocamızın ikamet etmiş olduğu mahalle
ye çıkması durumunu kız kardeşi bize açıkla
dığında bizler biraz daha rahatladık. Belediye 
başkanının bir yıla kalmadan bu caddeyi çok 
daha iyi bir duruma getireceklerini söylemesi 
bizleri daha da sevindirdi. 

Gerek açılışta gerekse tüm etkinliklerimizde 
yerel basın bizlerle olağanüstü şekilde ilgilen
di ve her gazete ve televizyonlarda bizler var
dık, İhsan Ketin hocamız vardı ve Jeoloji var
dı. 

Öğleyin JMO bizlere Öğretmen evi'nde bir ye
mek verdi ve öğleden sonraki bilimsel etkin
liklere katılmak üzere tekrar Belediye Meclis 
Salonuna yöneldik. Şahane bir "Deprem 

ve Türkiye'de Deprem" adlı yer hareketlerinin 
animasyonlu bir anlatımını bize hocamız 
Prof. Dr. Okan Tüysüz sundu. "Deprem" kav
ramını sanırım dinletileri izlemeye gelen halk 
bile çok iyi anlar olmuştu. Hacettepe Üniver
sitesi öğretim üyelerinden Doçent Dr. Kadir 
Dirik "Orta Anadolu'nun Neotektoniği ve 
Depremselliği"ni sunarak bizlerin de çok feyz 
aldığı ve bilmediği özelliklerini anlattı. Orta 
Anadolu'nun fay mekanizmasının adresi artık 
belli. Daha sonra Hacettepe Üniversitesi öğre
tim üyelerinden Prof. Dr. Abidin Temel "Ka-
padokya Bölgesinin Volkanizması"nı çok gü
zel bir sunuşla tanıttı. Tabii ki orada dokto
rasını yapmış, yıllarca gezinmişti. Çevrenin 
bilimselliğini de katarsanız, bir Kayseriliden 
tabii ki daha fazla Kayseri civarını, Erciyes'i 
tanıyordu. Zaten ertesi gün bize verdiği Erci
yes'in bilimsellik ziyafeti de bunun bir sergi
lenişi değil miydi? 

Herkes öğleden sonra mükemmel giden ko
nuşmacı sunuşlarından sonra Doçent Dr. 
Mehmet Şener'in sunuşunu bekler iken biz 


